
Rada Miasta                                                                                                                                                                                 

Mysłowice

Protokół Nr 85/2024

z przebiegu sesji nadzwyczajnej

Rady Miasta Mysłowice

w dniu 15 kwietnia 2024 r. 

Sesja w tym dniu rozpoczęła się o godz. 1700, zakończyła o godz. 1840.

W sesji wzięło udział 16 radnych, co stanowi 69,6% ustawowego składu Rady Miasta Mysłowice. 

Ad 1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Sesję otworzył, uczestniczących powitał oraz prawomocność obrad stwierdził prowadzący obrady

– Przewodniczący  Rady  Miasta  Antoni  Zazakowny.  W sesji  udział  wzięli  Sekretarz  Miasta,  pracownicy  Urzędu

Miasta, prezes zarządu Zakładu Oczyszczania Miasta sp. z o.o. w Mysłowicach oraz mieszkańcy. 

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Informacja  Prezydenta  Miasta  Mysłowice,  dotycząca  finansowych  zagrożeń  dla  miasta,  wynikających

z  braku  uznania  przez  NFOŚiGW  w  Warszawie  –  za  wykonaną  i  rozliczoną  –  umowy

o  dofinansowanie  przedsięwzięcia  „Usunięcie  i  gospodarowanie  odpadami,  w  tym  odpadami

niebezpiecznymi zmagazynowanymi w Mysłowicach przy ul. Brzezińskiej 50”.

3. Zamknięcie sesji.

 

Ad  2.  Informacja  Prezydenta  Miasta  Mysłowice,  dotycząca  finansowych  zagrożeń  dla  miasta,  wynikających

z  braku  uznania  przez  NFOŚiGW  w  Warszawie  –  za  wykonaną  i  rozliczoną  –  umowy

o dofinansowanie przedsięwzięcia „Usunięcie i gospodarowanie odpadami, w tym odpadami niebezpiecznymi

zmagazynowanymi w Mysłowicach przy ul. Brzezińskiej 50”.

Przewodniczący Rady Miasta Antoni Zazakowny zapytał, czy Prezydent Miasta na pewno nie będzie uczestniczył

w sesji nadzwyczajnej.

Sekretarz Miasta Marta Jabłczyńska poinformowała, iż podczas obrad reprezentuje Prezydenta Miasta.

 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Antoni  Zazakowny  odczytał  pismo  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska

i Gospodarki Wodnej w Warszawie z dnia 12 marca 2024 r. w sprawie kontroli wykonania umowy o dofinansowanie

przedsięwzięcia pn.: „Usunięcie i gospodarowanie odpadami, w tym odpadami niebezpiecznymi zmagazynowanymi
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w Mysłowicach przy ul. Brzezińskiej 50”. Poinformował również, iż nadzwyczajna sesja została zwołana ze względu

na obawę radnych, odnośnie zarzutów, zawartych w przytoczonym piśmie.

Przewodniczący Rady Miasta Antoni Zazakowny zwrócił uwagę na fakt, iż wystosował pismo do Prezydenta Miasta

z  prośbą  o  przekazanie  do  wiadomości  Rady  Miasta  Mysłowice  odpowiedzi,  udzielonej  przez  niego  na  pismo

z NFOŚiGW w Warszawie. Stwierdził, że niestety do dnia sesji odpowiedź nie została przekazana.

Sekretarz  Miasta  Marta  Jabłczyńska  odczytała  oświadczenie  Prezydenta  Miasta  Dariusza  Wójtowicza,  będące

odpowiedzią  na  pismo  Przewodniczącego  Rady  Miasta  z  dnia  12  kwietnia  2024  r.  Następnie  poinformowała,

iż  Prezydent  Miasta  ustosunkował  się  do  zarzutów,  zawartych  w  piśmie  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony

Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie,  jednakże  Rada  Miasta  nie  otrzymała  udzielonej  odpowiedzi

do wiadomości. Zaznaczyła, iż jutro wszystkim radnym przedmiotowa odpowiedź zostanie przekazana. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Antoni  Zazakowny  zapytał,  kiedy  została  udzielona  odpowiedź  Narodowemu

Funduszowi Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

Sekretarz  Miasta  Marta  Jabłczyńska  poinformowała,  iż  odpowiedź  na  pismo  Narodowego  Funduszu  Ochrony

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie została udzielona w dniu 28 marca 2024 r.

 

Radny Tomasz  Papaj  podkreślił,  iż  to  kolejna sesja  Rady Miasta,  na której  nie  ma Prezydenta Miasta Dariusza

Wójtowicza.  Zaznaczył,  iż  podobna  sytuacja  miała  miejsce  przy  wydawaniu  koncesji  na  wydobywanie  węgla

dla kopalni Brzezinka, o czym radni również nie zostali poinformowani.

 

Przewodniczący Rady Miasta Antoni Zazakowny odniósł się do słów Prezydenta Miasta, odczytanych przez Sekretarz

Miasta  podkreślając,  iż  radni  nie  zgłosili  do  NFOŚiGW  w  Warszawie  konieczności  przeprowadzenia  kontroli,

ponieważ ona trwa i została zainicjowana przez inny podmiot.

II Wiceprzewodniczący Rady Miasta Edward Lasok podkreślił, iż zachowanie Prezydenta Miasta Dariusza Wójtowicza

jest  niedopuszczalne,  gdyż  nie  informuje  on Radnych  Rady Miasta  o  swoich poczynaniach.  Podkreślił,  iż  radni

z własnych źródeł dowiedzieli się, że wydana została koncesja na wydobywanie węgla ze złoża Brzezinka III.

 

Radny Jacek Szołtysek zwrócił się z prośbą o dostarczenie przedmiotowej odpowiedzi do NFOŚiGW w Warszawie,

aby móc się z nią zapoznać na tej sesji oraz podkreślił, iż jego zdaniem jest to niemożliwe, aby pismo znajdowało

się w jednym wydziale i nie miało kopii.

Radny Robert Patałąg podkreślił, iż gdyby doszło do sytuacji, w której miasto miałoby oddać dotację, pozyskaną

z  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie,  to  równałoby

się to z jego bankructwem. Podkreślił, iż ponad 60 milionów złotych nadal nie jest zapłacone na rzecz Górnośląsko-

Zagłębiowskiej Metropolii.
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Radna Marta Górna zaznaczyła, iż zawsze na sesjach obecni są Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta, gdy tematy

dotyczą pracy ich wydziałów. Wskazała, że niestety na tej sesji ich zabrakło, jak również zabrakło Prezydenta Miasta

w tak ważnej sprawie, jaką jest ryzyko zwrotu dotacji z NFOŚiGW w Warszawie.

Przewodniczący Rady Miasta Antoni  Zazakowny zapytał,  dlaczego naczelnicy wydziałów, których temat dotyczy,

nie są obecni podczas dzisiejszej sesji.

Sekretarz Miasta Marta Jabłczyńska podkreśliła, iż temat sesji dotyczy informacji Prezydenta Miasta o udzielonej

odpowiedzi  do  NFOŚiGW  w  Warszawie,  której  radni  niestety  nie  otrzymali.  Sekretarz  Miasta  odpowiedziała,

iż  rozumie  obawy  radnych,  mające  podstawę  we  wnioskach,  które  mogłyby  wyniknąć  z  kontroli,  natomiast

podkreśliła,  że  nie  powinno  się  przewidywać  jej  wyników  przed  zakończeniem.  Zaznaczyła,  iż  odpowiedź

na przedmiotowe pismo znajduje się w Wydziale Ochrony Środowiska, niestety jest już po godzinach pracy urzędu

i żaden z pracowników nie może tego pisma przekazać.

Radny Grzegorz Łukaszek nawiązał do nieobecności Prezydenta Miasta podczas trwającej nadzwyczajnej sesji Rady

Miasta  podkreślając,  iż  nie  jest  zdziwiony  jego  nieobecnością.  Wskazał,  że  na  poprzedniej  sesji  Rady  Miasta,

podczas której podsumowano kadencję, prezydent nie wypowiedział ani słowa. Zaznaczył, iż w Urzędzie Miasta

funkcjonuje elektroniczny obieg dokumentów i Pani  Sekretarz powinna mieć dostęp do odpowiedzi Prezydenta

Miasta, skierowanej do NFOŚiGW w Warszawie.

Sekretarz Miasta Marta Jabłczyńska poinformowała, iż nie zatwierdzała przedmiotowego pisma, w związku z czym

nie ma do niego dostępu. Podkreśliła, że jest w kontakcie z Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, odnośnie

możliwości przekazania pisma w inny sposób.

Radny Zbigniew Augustyn odniósł się do treści pisma z NFOŚiGW w Warszawie, w którym zawarte było słowo:

zamawiający, którym może być tylko osoba, a nie instytucja, jaką jest Urząd Miasta. Zapytał, kto podpisał umowę

dotacyjną z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Wodnej w Warszawie oraz kto podpisał

umowę z wykonawcą, zajmującym się utylizacją odpadów. 

Sekretarz  Miasta  Marta  Jabłczyńska  poinformowała,  iż  upoważnienie  do  podpisywania  takich  umów  posiada

Prezydent  Miasta,  ale  jednocześnie  zaznaczyła,  że  mógł  on  również  upoważnić  swoich  zastępców.  Stwierdziła,

iż niestety nie jest w stanie powiedzieć, kto podpisał poszczególne umowy.

 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Antoni  Zazakowny  zaznaczył,  iż  Sekretarz  Miasta  powinna  mieć  dostęp  do  pism

wydziałów, które są jej podległe.

 

Sekretarz Miasta Marta Jabłczyńska odpowiedziała, iż nie jest w stanie połączyć się z siecią internetową.

 

Przewodniczący Rady Miasta Antoni Zazakowny ogłosił 10-cio minutową przerwę. 
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Antoni  Zazakowny  wznowił  nadzwyczajną  sesję  Rady  Miasta  po  przerwie

oraz poinformował, iż udało się pozyskać pismo Prezydenta Miasta Mysłowice z dnia 28 marca 2024 r., będące

odpowiedzią do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.

Radny  Zbigniew Augustyn  zapytał,  kto  zatwierdzał  faktury  do  wypłaty  wykonawcom utylizacji  niebezpiecznych

odpadów. 

Sekretarz  Miasta  Marta  Jabłczyńska  kolejny  raz  podkreśliła,  iż  upoważnienia  do  podpisywania  faktur  posiada

Prezydent Miasta, aczkolwiek zaznaczyła, że mógł upoważnić odpowiednią osobę – w konsekwencji  stwierdziła,

że niestety nie jest w stanie powiedzieć, kto to był. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Antoni  Zazakowny  złożył  wniosek do  Prezydenta  Miasta  o  wyjaśnienie

do  dnia  17  kwietnia  2024  roku  przyczyn  opóźnienia  w  dostarczeniu  do  Rady  Miasta  Mysłowice  pisma

z dnia 28 marca 2024 r., skierowanego do NFOŚiGW w Warszawie.

Rada  Miasta  przyjęła wniosek  do  Prezydenta  Miasta  o  wyjaśnienie  do  dnia  17  kwietnia  2024  roku  przyczyn

opóźnienia w dostarczeniu do Rady Miasta Mysłowice pisma z dnia 28 marca 2024 r., skierowanego do NFOŚiGW

w Warszawie w głosowaniu: 14 głosów „za”- jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Miasta Antoni Zazakowny stwierdził, iż wniosek zostanie skierowany do Prezydenta Miasta.

Ad 3. Zamknięcie Sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta Antoni Zazakowny zamknął sesję Rady Miasta o godz. 1840.

Podziękował wszystkim radnym i zebranym gościom za udział w sesji.

Przewodniczący Rady Miasta

Mysłowice

       (-) Antoni Zazakowny

 Sporządziła: Natalia Pilarek
 Kancelaria Rady Miasta 
 Załącznik do protokołu:
 Płyta CD z nagraniem sesji z dnia 15 kwietnia 2024 r. 
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